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Kuchtová:Ještě je naděje, že bude program výzkum a vývoj
schválen

Praha 14. září (ČTK) - Podle ministryně školství Dany Kuchtové (SZ) je stále naděje, že operační program Výzkum a
vývoj pro inovace může být Evropskou komisí schválen ještě letos. Musí se však urychleně do poloviny října dokončit.
Milena Vicenová, která se vyjednáváním operačních programů zabývá, dnes ale ČTK řekla, že šance na perfektní
dopracování programu do 15. října je spíše teoretická. Podle dnešních Lidových novin (LN) mají velké obavy ze zdržení
čerpání peněz rektoři vysokých škol.     Kuchtová už na středečním jednání sněmovního školského výboru přiznala,
že problémy s programem v hodnotě 68 miliard korun jsou. Do Bruselu byl prý zaslán krátce po jejím příchodu na
ministerstvo, Evropská komise ho ale v létě vrátila se zdrcující kritikou a ministerstvo ho nyní musí přepracovat.     LN
napsaly, že se zástupci komise ve středu večer v Praze setkali s vládním vyjednávacím týmem a dali mu najevo, že
se schválení nestihne, což znamená, že se školy už nebudou moci letos o peníze přihlásit. Komisi se prý nelíbí, že
ministerstvo školství stále mění tým lidí, který má program na starosti.     Kuchtová ve středu řekla, že program by měl
být do Bruselu do měsíce znovu poslán. Dnes ČTK zopakovala, že i po výhradách je stále reálná naděje, že se do první
schvalovací vlny dostane a nebude se muset čekat do příštího roku. Obměnu přípravného týmu považuje po rozsáhlé
kritice programu za logickou.     Ministryně výboru ve středu rovněž vysvětlovala, proč se má na programu podílet
agentura CzechInvest, jejíž zapojení kritizovala hlavně lidovecká poslankyně Michaela Šojdrová. "Komise po nás žádá
ještě hlubší propojení s programem ministerstva průmyslu a obchodu, tedy to, co paní Šojdrová kritizuje," osvětlila dnes
další středeční výhrady zástupců komise. Už ve středu také řekla, že agentura CzechInvest je na implementaci programu
lépe připravena než ministerstvo.     Vicenová si myslí, že program ministerstva školství nebude výjimkou, dokončit se
do poloviny října zřejmě nestihnou i některé další programy. Nepovažuje to však za tragédii, Česká republika si prý
celkově vede zcela srovnatelně s jinými zeměmi.     Kuchtová v poslední době sklidila kritiku i kvůli druhému programu,
který ministerstvo řídí. Smlouva o spolupráci, kterou ministerstvo uzavřelo CzechInvestem, ohrozila podle některých
hlasů i schvalování programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost v hodnotě 59 miliard korun.     Kuchtová po nátlaku
spolupráci zrušila a dnes znovu zopakovala, že program není v ohrožení. Řekla, že stačí poslat komisi vysvětlující dopis,
z ministerstva odejde zřejmě dnes.     Podle bývalé ministryně Miroslavy Kopicové, která má vyjednávání dokumentu v
komisi na starosti, je program už v takovém stavu schvalování, že se žádné další připomínky neočekávají. Schválen tak
zřejmě bude mezi prvními třemi operačními programy Česka.     Ministryně čelí ostré kritice od minulého týdne, Šojdrová
ji vyzvala, aby zvážila rezignaci. Premiér Mirek Topolánek se jí ve sporu zastal.    
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